
PROTOKÓŁ Nr XXIII/2021 
nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Grudusk, odbytej w dniu 22 grudnia 2021 roku 

 
 
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu w Grudusku. 
Obrady rozpoczęto o godz.13oo, zakończono o godz.1430. 

Sesji przewodniczył Pan Michał Zakrzewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Otwierając obrady Pan Przewodniczący powitał radnych, poinformował, że Sesja jest zwołana 
na wniosek Wójta Gminy, stwierdził prawomocność obrad informując, że na stan 15 radnych, 

obecnych jest 10 radnych.   
 
Na protokolanta powołał Pana Jerzego Czarniewicza. 
 
Porządek obrad XXIII nadzwyczajnej Sesji Rady został przyjęty jednomyślnie 
(głosowało 10 radnych), wraz z wnioskiem Wójta Gminy o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego,  w następującym brzmieniu:  
 
1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach:  
- zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 
- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Grudusk na lata 2021-2031, 

- zajęcia stanowiska dotyczącego zamiany gruntu, 
- zmiany uchwały Nr 93/X/2019 Rady Gminy Grudusk z dnia                                   
11 grudnia 2019 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Grudusk, 
- zmiany Uchwały Nr 96/X/2019 Rady Gminy Grudusk z dnia 11 grudnia 2019 r. w 
sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 
niemieszkalnego – garażu Nr 2, położonego w Grudusku wraz z udziałem w 
nieruchomości wspólnej oraz przyznania najemcy pierwszeństwa w nabyciu garażu, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej lokalu w budynku mieszkalnym na rzecz najemcy lokalu wraz z 
udziałem w nieruchomości wspólnej, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 
wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej 
- ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
3.  Sprawy różne. 
4.  Zamknięcie obrad. 
 
Ad.pkt.2 
 
     Dyskusja oraz głosowanie nad poszczególnymi projektami uchwał przedstawia się 
następująco: 
 



  

- projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok 

 
Radny Pan Zdzisław Gorczyca zwrócił uwagę, że projekt zmian w budżecie gminy przewiduje 
dotację dla Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w wysokości 45 tys. zł na zatrudnienie przez 
5 lat pracownika, gdyż takie są założenia programu, w ramach którego dokonano remontu 
budynku GOKiS. Radni nie wiedzieli o tym, dlaczego o tym fakcie dowiadują się w ostatniej 
chwili? Ponadto o planach remontu poinformowano radnych, kiedy już przystąpiono do 
realizacji programu i na różne cele zdążono wydatkować ok. 13 tys. zł. Pan Gorczyca był 
zdania, że roczne koszty utrzymania pracownika zwiększą ogólne koszty remontu budynku 
GOKiS i obciążą gminę kwotą ok.  1 mln zł, przedstawił pierwsze koszty poniesione w ramach 
tego programu i poprosił o poinformowanie, kim jest osoba, która będzie zatrudniona w 
GOKiS? 
 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Robert Kaszuba stwierdził, że Rada została postawiona przed 
faktem dokonanym, gdyż nikt z radnych nie wiedział o zatrudnieniu nowego pracownika. 
Zwrócił się do Pana Wójta z pytaniem, w jakim charakterze zostanie zatrudniony nowy 
pracownik? Oświadczył także, że jego zdaniem gmina przekazuje środki na utrzymanie 
instytucji, która sama nie jest w stanie tego uczynić. 
 
Radny Pan Andrzej Malinowski uważał, że w tej chwili nie ma innego wyjścia i trzeba 
dokończyć realizację programu. 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że wniosek o przystąpienie do programu 
składał poprzedni Wójt, osobiście sfinalizował tylko umowę z Urzędem Marszałkowskim. 
Rzeczywiście, jednym z punktów tej umowy było zatrudnienie w GOKiS na okres 5 lat 
pracownika. Kwota dofinansowania w wysokości 45 tys. zł to nie tylko środki na 
wynagrodzenie tego pracownika ale także środki na opłacenie gazu czy energii elektrycznej. 
Kwota ta zostaje teraz przekazana aby budżetowo zamknąć ten rok. Pan Wójt oświadczył, że 
trudno jest mu odpowiadać za okres, kiedy wniosek o dofinansowanie remontu budynku 
GOKiS był składany, nie był wtedy osobą decyzyjną, gdyż jeszcze nie pełnił funkcji Wójta 
Gminy. Informacje odnośnie osoby, która ma być zatrudniona w GOKiS przekaże Dyrektor 
Ośrodka. W GOKiS pracują osoby, które pełnią różne funkcje. Ta nowa osoba będzie  
sprzątaczką, dekoratorką, będzie także pełniła w okresie letnim dyżury na Grodzisku. Istnieje 
szansa, że będzie można otrzymać dofinansowanie na utrzymanie tego pracownika z 
Powiatowego Urzędu Pracy. 
Pan Wójt zaproponował, aby na posiedzenia komisji Rady przed Sesją styczniową zaprosić 
Dyrektora GOKiS, który przedstawi plan pracy Ośrodka na 2022 rok. 
 
W głosowaniu Uchwała Nr 205/XXIII/2021 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 
rok została przyjęta 8 głosami, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się 
(głosowało 11 radnych). 
 
 
- projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Grudusk na 
lata 2021-2031 
 
W/w Uchwała Nr 206/XXIII/2021 przyjęta została jednomyślnie (głosowało 11 radnych). 
 
 

- projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego zamiany gruntu, 
 
Głos zabrała przedstawicielka Kancelarii Radców Prawnych i Adwokatów „Lech Obara i 
Współpracownicy” z Olsztyna, która to Kancelaria reprezentuje Pana A. D. 



  

Kancelaria zwraca się do Rady Gminy z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie zamiany 
gruntów w miejscowości Stryjewo Wielkie, co pomoże rozwiązań powstały konflikt Pana D. z 
mieszkańcami Stryjewa,  dotyczący wytyczenia  nowego przebiegu drogi we wsi. Obecnie 
istniejąca droga jest bardzo niebezpieczna, utrudnia przejazd ciężkim pojazdom, przez to 
uszkodzony został budynek Pana D. Zamiana gruntów spowoduje wytyczenie nowej drogi, 
która stanie się bezpieczna nie tylko dla użytkowników całej wsi ale i gminy. 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że projekt uchwały został przygotowany w 
oparciu o wcześniejsze ustalenia w tym temacie oraz wymaganiami dotyczącymi wyrażenia 
zgody przez Radę Gminy na zamianę gruntów. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski ogłosił 5-minutową przerwę, aby radni w swoim 
gronie jeszcze raz przedyskutowali ten temat i przyjęli konkretne ustalenia odnośnie projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Robert Kaszuba zwrócił się do Pana D. z pytaniem, jaka była 
przyczyna, że nie chciał się zgodzić na oddanie swoich gruntów na poszerzenie drogi? 
 
Pan D. oświadczył, że postąpił w ten sposób, gdyż na poszerzenie drogi była wymagana 
zgoda na oddanie gruntów przez innego właściciela, taka zgoda nie została wyrażona. 
 
Radny Pan Andrzej Malinowski zwrócił się z pytaniem, jak będzie przebiegała realizacja 
podjętej na dzisiejszej Sesji uchwały ? 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że gmina musi mieć odpowiedni czas na 
realizację uchwały. Musi nastąpić podział geodezyjny i zostać podpisany akt notarialny. 
Następnie trzeba będzie wykonać projekt wytyczenia i wykonania technicznego tej drogi. Pan 
Wójt uważał, że zadanie to powinno zostać wykonane do końca czerwca przyszłego roku. 
Trzy lata temu Pan D. zadeklarował, że na wytyczenie nowej drogi przeznaczy kwotę 10 tys. 
zł. Zdaniem Pana Wójta dzisiaj ta kwota jest trochę za niska. 
 
Przedstawicielka Kancelarii Prawnej, reprezentującej Pana A. D. oświadczyła, że obecnie Pan 
D. deklaruje kwotę 13 tys. zł. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Robert Kaszuba uważał, że nową drogę powinniśmy zrobić jak 
najszybciej, gdyż nie wiadomo jak do tego tematu podejdą pozostali mieszkańcy Stryjewa. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 207/XXIII/2021 została przyjęta 10 głosami przy 1 
głosie wstrzymującym się (głosowało 11 radnych). 
 
 

- projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 93/X/2019 Rady Gminy Grudusk z dnia                                   
11 grudnia 2019 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Grudusk 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że w sprawie wyłonienia odbiorcy odpadów 
z terenu gminy były ogłoszone dwa przetargi. Pierwszy przetarg trzeba było unieważnić, 
gdyż zaproponowana cena przez wykonawcę była za duża i spowodowałaby podwyżkę 
stawek opłat do 30 zł. Drugi przetarg został już rozstrzygnięty pomyślnie, Przedsiębiorstwo 
Usług Komunalnych z Ciechanowa zaoferowało cenę 399.999,60 zł za odbiór odpadów w I 
półroczu 2022 r. W związku z tym stawka opłat pozostanie ta sama, w kwocie 23,50 zł, 
jednak szukając oszczędności trzeba będzie dokonać zmiany częstotliwości odbioru odpadów. 



  

PUK Ciechanów zrezygnowało z usług naszej śmieciarki, gdyż za drogo ich to kosztowało. Po 
świętach podpisana zostanie umowa, PUK dostarczy nowy harmonogram zbiórki odpadów, z 
którym jak najszybciej zapoznani zostaną mieszkańcy gminy. Informując o ilościach 
zebranych odpadów w latach poprzednich, Pan Wójt prosił o zwrócenie uwagi na duże ilości 
wystawianej trawy i liści a przecież mamy zgłoszonych ponad 300 kompostowników. 
Odpowiadając na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Pana Roberta Kaszuby Pan Wójt 
poinformował, że nasz pojazd, który do tej pory zbierał odpady, będzie w dalszym ciągu 
wykorzystywany, choćby dla potrzeb oczyszczalni ścieków. Pracownicy oczyszczalni przejmą 
sprawy z dostarczaniem mieszkańcom faktur za odbiór ścieków i śmieci. W okresie letnim 
Pan Wójt, w ramach porozumienia z Powiatowym Urzędem Pracy, będzie chciał pozyskać 
bezrobotnych, którzy zostaną wykorzystani do prac na terenie gminy. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski zapoznał z pozytywną opinią nt. projektu 
uchwały, wydaną przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Ciechanowie. 

(opinia w załączeniu protokołu) 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 208/XXIII/2021 została przyjęta jednomyślnie (głosowało 11 
radnych). 
 
 

- projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 96/X/2019 Rady Gminy Grudusk z dnia 
11 grudnia 2019 r. w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, 
 
W/w Uchwała Nr 209/XXIII/2021 przyjęta została jednomyślnie (głosowało 11 
radnych). 
 
 
- projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
lokalu niemieszkalnego – garażu Nr 2, położonego w Grudusku wraz z udziałem w 
nieruchomości wspólnej oraz przyznania najemcy pierwszeństwa w nabyciu garażu, 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że ten projekt uchwały, jak też 
kolejne projekty, zostały przedłożone Radzie w związku z naprawą błędu 
popełnionego przez rzeczoznawcę przy wycenie lokali w byłym Ośrodku Zdrowia. 
Błąd ten został wykryty przez notariusza podczas próby podpisania aktu notarialnego 
w związku ze sprzedażą jednego z mieszkań. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 210/XXIII/2021 podjęta została jednomyślnie 
(głosowało 11 radnych). 
 
 
- projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze bezprzetargowej lokalu w budynku mieszkalnym na rzecz najemcy lokalu wraz 
z udziałem w nieruchomości wspólnej 
 
W głosowania w/w Uchwała Nr 211/XXIII/2021 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 11 radnych). 
 



  

- projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 
mieszkalnych wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 212/XXIII/2021 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 11 radnych). 
 
 
- projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 
 

Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz wyjaśnił, że środki finansowe, które otrzymały 
szkoły w naszej gminie na wyposażenie pracowni (SP Humięcino-30 tys. zł. ZPO 
Grudusk – 70 tys. zł) nie będą mogły być wykorzystane w tym roku, dlatego też 
uchwałą Rady trzeba je przesunąć na rok kolejny. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 213/XXIII/2021 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowanie imienne - głosowało 11 radnych). 
 

(podjęte Uchwały oraz karty głosowania radnych – w załączeniu protokołu) 
 
 
Ad.pkt.3 
 
     Radny Pan Grzegorz Mierzejewski poinformował, że na początku grudnia na hali 
sportowej był zorganizowany turniej piłkarski, do którego zgłosiło się aż 20 drużyn. 
Cieszyć powinien fakt tak dużego zainteresowania imprezami na hali sportowej, 
jednocześnie dużo do myślenia pozostawia stan techniczny tego obiektu, np. w 
godzinach popołudniowych, ze względu na oświetlenie, nie można organizować tam 
żadnych imprez. Czy zostały poczynione jakieś działania w kierunku przeprowadzenia 
remontu hali sportowej? 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz oświadczył, że zlecił już jednej z firm dokonanie 
wyceny ocieplenia piankowego hali sportowej. Koszt tej wyceny to 600 tys. zł netto. 
Na uwadze jest też wymiana oświetlenia. Wymiana żarówek na ledowe, zgodnie z 
dokonaną wyceną, to kosz ponad 50 tys. zł netto, ponadto wiąże się to z montażem 
specjalnych starterów. Odnośnie wymiany żarówek jest porozumienie z jedną firm, 
która może wykonywać prace na wysokościach. Pan Wójt zaproponował, aby po Sesji 
radni pozostali na sali w celu wspólnego zastanowienia się, na jakie zadania składać 
wnioski o dofinansowanie. 
 
Radny Pan Zdzisław Gorczyca poinformował, że firma może dokonać wymiany 
żarówek już w styczniu, jak tylko Pan Wójt dokona ich zakupu. 
 
Radna Pani Anna Małecka podziękowała Wójtowi Gminy oraz Dyrektorowi GOKiS za 
zorganizowanie imprezy – spotkania Św. Mikołaja z dziećmi, która cieszyła się 
ogromnym powodzeniem, szczególnie wśród dzieci. 
 



  

Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz podziękował radnym za podjęcie uchwały w 
sprawie zmian budżetowych, co pozwoli z końcem roku prawidłowo zamknąć budżet 
gminy. W dalszej części wystąpienia Pan Wójt poinformował, że w okresie letnim do 
Lokalnej Grupy Działania „Północne Mazowsze” złożony został wniosek o 
dofinansowanie budowy siłowni zewnętrznej przy szkole w Grudusku. Wniosek został 
oceniony pozytywnie, jego wartość to 71.380,70 zł, dofinansowanie Marszałka 
Województwa to kwota 44.544 zł, pozostałe koszty ponosi gmina. Siłownia będzie 
wyposażona w 8 urządzeń, oświetlenie będą stanowić 4 lampy ledowe. Pozytywnie 
został także oceniony wniosek dotyczący dofinansowania zakupu komputerów dla 
byłych pracowników PGR. Złożono 44 wnioski, koszt zakupu jednego komputera to 
3,5 tys. zł. 
W ostatnim okresie Pan Wójt uczestniczył w Gminnym Zjeździe OSP, miał kilka 
wyjazdów do Warszawy, m.in. w celu podpisania umowy na dofinansowanie 
wykonanego odcinka kanalizacji. Została także podpisana umowa na oświetlenie ulic, 
w styczniu nastąpi wymiana 60 lamp na lampy ledowe. 
Pan Wójt zaapelował, aby w dalszym ciągu do Urzędu Gminy zgłaszać do zabrania 
zdjęty z dachów azbest, zbiórka azbestu będzie kontynuowana w przyszłym roku. 
Podziękował wszystkim zaangażowanym w organizację spotkań Św. Mikołaja z 
dziećmi, takie spotkania odbyły się w Przywilczu, Łysakowie, Humięcinie-Andrychach, 
Rąbieżu Gruduskim, Grudusku. 
Nastąpił odbiór drogi do Purzyc-Trojan, pozostały do wykonania prace związane z 
wyrównywaniem poboczy. To zadanie oraz odmulenie przydrożnych rowów 
wykonane będzie na wiosnę. 
Następnie Pan Wójt przekazał informację odnośnie aktualnych zaległości 
finansowych: z tytułu podatku rolnego, podatku od nieruchomości – 143.374 zł, w 
tym 43.431 zł z roku 2021, 99.942,93 zł – z lat wcześniejszych, z tytułu opłat za 
śmieci – ok. 90 tys. zł. 
Kolejna informacja Pana Wójta dotyczyła pozytywnej opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej odnośnie projektu budżetu gminy na 2022 rok. 
Na zakończenie wystąpienia Pan Wójt podziękował Radzie oraz Pani Skarbnik Gminy 
za współpracę w realizacji zadań w mijającym roku. 
  
Ad.pkt.4 
 
    Po wyczerpaniu porządku obrad, XXIII nadzwyczajna Sesja Rady Gminy została 
zamknięta. 
 
 
 
 
         Protokółował                                                      Przewodniczący Rady 
      Jerzy Czarniewicz                                               mgr inż. Michał Zakrzewski 


